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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با حضور در جشنواره فیلم و جشنواره هنرهای تجسمی فجر تأکید کرد

عزم دولت بر حمایت از اقتصاد هنر 
گــروه فرهنگی: هفتمیــن روز جشــنواره فیلم 
فجر با بازدید وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی 
از خانــه جشــنواره همــراه بــود. در ایــن دیدار 
بازدیــد  ضمــن  اســماعیلی  محمدمهــدی 
از فعالیــت اهالــی رســانه بــه تماشــای فیلم 
»موقعیت مهدی« ساخته هادی حجازی فر 
نشســت. همچنیــن محمــد خزایــی، رئیس 
سازمان ســینمایی و محمود سالاری، معاون 

هنری نیز او را همراهی کردند.

روز  ســومین  بــا  همزمــان  و  روز  ایــن  در 
برگــزاری جشــنواره هنرهــای تجســمی فجر، 
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســامی از ایــن رویداد 
هنری نیــز بازدید کرد. در بازدید وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسامی از جشنواره هنرهای تجسمی، 
محمــود ســالاری )معــاون امــور هنــری وزیر 
فرهنــگ و ارشــاد اســامی(، هــادی مظفری 
راد  امیــر  و  تجســمی(  هنرهــای  کل  )مدیــر 
)دبیــر هنــری جشــنواره( نیــز او را همراهــی 

کردند. آن طور که در بخشــی از گزارش ایســنا 
آمــده، نگاهــی به فضای مجــازی و همچنین 
اظهــارات بازدیدکننــدگان و برگزارکننــدگان، 
دیدگاه هــای متفاوتــی را متوجــه کیفیــت آثار 
این دوره از جشــنواره هنرهای تجســمی فجر 
کرده اســت. محمدمهــدی اســماعیلی، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اســامی نیز در همین رابطه 
گفــت: »کارهــای جشــنواره ای همــه در یــک 
ســطح نیســت. اگــر در یــک ســطح بودند که 

اصاً داوری اتفاق نمی افتاد. من فکر می کنم 
که خود اهالی هنر بهتر می توانند کیفیت ها را 
تشخیص دهند. چیزی که من از همکارانم در 
بخــش داوری و همچنین اســاتید این بخش، 

در جلســاتی که با آنان داشتم دریافت کردم، 
ایــن بوده کــه در این دوره هم به لحاظ کمی و 
هم به لحاظ کیفی شاهد ارتقای خوبی در آثار 
هستیم.« وزیر ارشاد همچنین درباره رویکرد 

دولــت ســیزدهم در برپایــی ایــن نمایشــگاه 
و حمایــت از هنرمنــدان مرتبــط بــا هنرهــای 
تجسمی هم گفت: »یکی از برنامه های مهم 
ما در وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی از ابتدای 
آغــاز بــه کار دولــت ســیزدهم، توجه ویــژه به 
هنرهای تجســمی بود.« اســماعیلی در ادامه 
گفت: »بنای ما این بود که هم به لحاظ کمی 
و هــم بــه لحاظ کیفی کار گســترش پیدا کند و 
در عیــن حال این کار متضمــن آن گزاره های 

اصلی باشــد که ما احساس می کنیم در حوزه 
هنر باید بیشــتر ببینیم؛ مقولاتــی نظیر امید، 
ایثــار، توجــه بــه مســائل اجتماعی کشــور. در 
همیــن زمان هنرمندان کارهای بســیار خوبی 
را آماده کردند. کارهایی که اینجا عرضه شــد، 
بــه لحاظ ارزش هنــری ارزش بالایــی دارند.« 
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســامی در پایان یکی 
دیگر از اهداف دولت در جشــنواره را حمایت 

از اقتصاد هنر دانست. 

گ
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برنامه ریزی برای رقابتی شدن جشنواره موسیقی
در نشست رسانه ای سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر مطرح شد

ندا ســیجانی / »ســی وهفتمین جشــنواره موســیقی فجربا 
ظرفیــت 30 درصــد ســالن های منتخب برگزار می شــود« 
خبری که سرپرســت دفتر موســیقی وزارت فرهنگ وارشاد 
اســامی اعــام کرد. ایــن خبر درحالی رســانه ای شــده که 
تــا آغــاز جشــنواره موســیقی فجــر تنهــا 5 روز باقی اســت 
)22بهمن( و این امکان وجود دارد با توجه به شرایط ناشی 
از بیماری، تغییراتی صورت بگیرد. به گفته محمد اللهیاری 
»فــروش بلیــت جشــنواره را دیرتــر آغــاز کردیــم تا شــاید 
تصمیم گیری جدیدی درستاد کرونا صورت گیرد و از همین 
حالا هم مشــغول رایزنی هستیم که اگر  بنا است جشنواره 
در چهارچوب دیگری هدایت شود، بتوانیم برنامه ریزی را 

درراستای تصمیمات ستاد کرونا انجام دهیم.«
رســانه ای  نشســت  در  صحبت هــا  ایــن  ادامــه  در  او 
ســی وهفتمین جشــنواره موســیقی فجر که روز گذشته در 
تــالار رودکی برگزار شــد، بیان داشــت: »ســال گذشــته به 
 دلیل شیوع ویروس کرونا امکان حضور مردم در جشنواره 
میســر نبود، اما در سال جاری با توجه به کاهش پیک های 
قبلی امیــدوار بودیم اجراهای صحنه ای برقرارشــود و در 
ایــن زمینه ظرفیــت ۵0 درصدی ســالن ها مدنظر بود اما 
با توجه به توصیه های ســتاد کرونا، دراین دوره با ظرفیت 
30 درصــد، میزبان مخاطبان خواهیم بود. براســاس این 
میزان، حجم گزارش آماری ســالن ها اعام خواهد شــد؛ 
چراکه موضوع بســیار مهمی برای ما اســت و می تواند به 

دست اندرکاران موسیقی هم کمک کند.«
رئیس ســی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر در ادامه 
گفــت: »تمــام تاش مــا در دفتر موســیقی این اســت که 
جشــنواره موســیقی فجربا ایجــاد و احیای دوبــاره بخش 
رقابتــی، درســال های آینــده بتوانــد هویــت ثابتــی بــرای 
جشنواره ایجاد کند تا براین اساس هنرمندان مایل باشند 
بواسطه یک جایزه معتبر، درجشنواره حضور پیدا کنند.«

حســن ریاحی دبیرســی وهفتمین جشــنواره موسیقی 
فجــر نیــز گفــت: »در این دوره از جشــنواره بــا وجود تمام 
اتفاقات بدی که درخصوص بیماری کرونا شاهد هستیم، 
امــا باعث افتخارماســت که شــاهد برگزاری جشــنواره ای 
هســتیم کــه می توانــد دربرگیرنــده اتفاقات خوبــی برای 
موســیقی کشورمان باشــد، چراکه به اعتقاد من این دوره 

از جشــنواره بــا توجــه بــه کرونــا، می تواند یکــی از بهترین 
رویدادهای مرتبط با جشنواره موسیقی فجرباشد.«

و  انتخــاب  هیــأت  عضــو  ستایشــگر  امیرعبــاس 
مشــاوراجرایی سی وهفتمین جشــنواره موسیقی فجر نیز 
اظهــار کــرد: »در جشــنواره امســال دو نگاه مدنظراســت؛  
نــگاه ویژه به موســیقی دســتگاهی ودیگری تنــوع فرم ها 
از نظر ســازبندی در حوزه موســیقی کاســیک. همچنین 
بخش جایزه آهنگ ســازی به این دوره از جشنواره افزوده 
شــده کــه جــدا از بخش هــای جایــزه ترانــه و باربد اســت. 
بخش دیگرهم آهنگ ســازی روی اشعار نظامی گنجوی 
اســت و راسپودی برای ساز سولو ارکسترسمفونیک هم از 

بخش های مورد توجه ما بوده اند.«
و گفــت: در  پرداخــت  آمــاری  ارائــه  بــه  ادامــه  او در 
چهارچوب جدول اجرای صحنه ای، در تهران با ۶3 گروه 
و ۶۹ اجــرا کار خــود را آغاز می کنیم. در تقســیم بندی ژانر 
6 اجــرای ارکســترال، ۱۷ اجرای موســیقی دســتگاهی، ۱۴ 
اجرا موســیقی نواحی، 3 اجرا موســیقی بانــوان، ۴ اجرای 
خارجــی، ۷ اجرای موســیقی کاســیک غربــی، ۱۶ اجرای 
پــاپ و دو اجــرای موســیقی تلفیقــی مربوط بــه اجراهای 
اســتان تهــران می شــوند و تــا امــروز در ۱۱ اســتان دیگــر 
جشــنواره موســیقی فجر برگزار خواهد شــد. بخش سرود 

هم برای دومین سال پیاپی آغاز گر جشنواره موسیقی فجر 
اســت و در  این رویداد بخش ویژه ای را به تجلیل از مقام 
ســردار شــهید حاج قاســم ســلیمانی اختصاص داده ایم 
کــه دراین چهارچوب، ارکســتر ســمفونیک صداوســیما و 
گــروه نــوای ســیمره برنامه هایــی را اجرا خواهند کــرد. در 
بخش پژوهشــی جشــنواره هم همزمان با آغاز جشــنواره 
نشســت هایی در خانــه هنرمنــدان ایران بــه دبیری بابک 

خضرایی برگزار می شود.«
اردوان جعفریــان مدیربخــش بین الملــل نیــز بیــان 
داشــت: »بخــش بین الملل را از تابســتان شــروع کردیم. 
مــوارد مدنظرمــان تــوازن اجــرا و ســبک اجرایــی بــود که 
درنهایت هفت گروه نهایی شــدند و متأســفانه ســه گروه 
به دلیل ســویه جدید بیماری کووید۱۹ در جشنواره حضور 
ندارند. به  دلیل پاسداشت هنرمندان ایران و افغانستان، 
گــروه قوالــی نجم الدین افغانســتان در جشــنواره حضور 
دارد. یــک هنرمنــد پیانیســت هلنــدی و یک گــروه عود و 
سازهای کوبه ای از کشور مصر و یک گروه از ایتالیا را داریم 

که در تالار وحدت اجرای خود را برگزار می کنند.«
سی وهفتمین جشنواره موسیقی فجر با دبیری حسن 
ریاحــی از 22 تــا 26 بهمن در تهران و یازده اســتان برگزار 

می شود.

در پی شیوع گسترده اُمیکرون رونق می گیرد

 تماشای اجراهای بخش صحنه ای 
در تلویزیون  تئاتر ایران

گروه فرهنگی: تلویزیون تئاتر ایران چندسالی هست کارش را آغاز کرده اما 
به صورت بسیار جدی سال گذشته و با شروع جشنواره تئاتر فجر آن هم در 
وضعیتی که کرونا به شدت در کشور جولان می داد، معرفی شد و در این فاز 
تازه، پس از ارائه بخش های تخصصی، آموزشی و... تمام ایران را به تماشای 
آثــار صحنــه ای حاضر در جشــنواره از طریق این پلتفرم دعــوت کرد. کمی 
بعدتر عرضه فیلم تئاتر در این سامانه هم آغاز شد و تمامی نمایش های 
صحنه ای اعم از رقابتی و غیررقابتی سی و نهمین دوره جشنواره تئاتر فجر 
به نمایش گذاشته شدند و بستر مناسبی برای ایجاد سهولت در دسترسی 
عاقه مندان به نمایش های شرکت کننده در مهم ترین رخداد تئاتری کشور 
فراهم آمد. این آثار طبق جدول روزانه جشنواره بافاصله سه روز از اجرای 
صحنه ای از ۱4 بهمن ماه در خروجی تلویزیون تئاتر ایران قرار گرفت و طبق 
جدول یک روز در دسترس عاقه مندان بود. عرضه فیلم تئاتر 48 نمایش 
از ۱6 شــهر این امکان را فراهم کرد تا دورترین نقاط کشــور هم همزمان با 
پایتخت نشــینان آثار را تماشــا کنند. امسال هم قرار اســت ویدیو اجراهای 
بخــش صحنــه ای )رقابتــی و غیررقابتی( از تلویزیــون تئاتر ایران و ســایت 
تیوال بخش شــوند. به گزارش ایران تئاتر، وحید لک مدیر روابط عمومی، 
اطاع رسانی و تبلیغات جشنواره تئاتر فجر با اعام این خبر گفت: »به دلیل 
بــالا رفتن تعداد مبتایان به ســویه جدید کرونا، طبــق پیش بینی  هایی که 
برای پخش ویدیو نمایش های جشــنواره صورت گرفته بود، تصویربرداری 
همزمــان بــا اجــرای تمامــی نمایش هــای بخــش صحنــه ای )رقابتــی و 
غیررقابتی( انجام می  شود و ویدیو نمایش  ها بعد از ۴8 ساعت آماده سازی 
و طبق جدول ویژه نمایش های ویدیویی از ساعت 20 هر شب در تلویزیون 
تئاتر ایران و سایت تیوال قرار خواهند گرفت.« مدیر روابط عمومی جشنواره 
تأکید کرد: »طبق جدول پخش، تمامی آثار بخش صحنه ای تنها به مدت 
2۴ ساعت از زمان پخش در دسترس تماشاگران قرار خواهند داشت.« به 
گفته لک از سه شنبه ۱۹ بهمن ماه ویدیو اولین اجراهای صحنه ای چهلمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر در دسترس عاقه مندان به تماشای آثار قرار 

خواهد گرفت.

درگذشت دو تهیه کننده سرشناس سینما

گــروه فرهنگــی: دیــروز ظهــر روح الله ســجادپور فرزند علیرضا ســجادپور 
در صفحه شــخصی خود نوشــت که پــدرش به دلیــل وخامت وضعیت 
جســمانی دار فانــی را وداع گفتــه اســت. ســجادپور کــه بــه تازگــی فیلــم 
ســینمایی »مســتطیل قرمز« بــه کارگردانی حســن و حســین صیدخانی 
را تهیــه کرده بود فعالیت ســینمایی اش را ســال ۱363 با تهیه کنندگی و 
نگارش فیلمنامه »سرباز کوچک« آغاز کرد. از فعالیت های او می توان به 
مدیریت واحد ســناریوی حوزه هنری سازمان تبلیغات اسامی )۱366-

۱3۷0(، مدیر کل مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اســامی )۱3۷4-۱3۷6(، مدیریت طرح و برنامه سیمای شاهد 
)۱3۷0-۱3۷2(، تهیه کنندگــی فیلم ســینمایی و ســریال های تلویزیونی، 
مدیــر کل اداره فیلــم و تلویزیــون ســازمان فرهنگــی - هنری شــهرداری 
تهران، مدیر فرهنگسرای هنر )ارسباران( و مؤسس و مدیر اجرایی هیأت 
اســامی هنرمندان اشــاره کرد. این تهیه کننده ســینما که همیشــه عاقه 
داشــت با جوان ترها کار کند در آخرین گفت وگویش با ایســنا باز روی این 
نکتــه تأکیــد کرد کــه »در مدتی که درگیــر بیماری بودم کارهایــی را انجام 
داده ام و طبــق روال قبلــی هم بیشــتر با کارگردان های جــوان کار می کنم 
چون با توجه به شــرایط اقتصادی سینما و نیز اکران و هزینه تولید فیلم، 
طبیعتاً کارهایی که با بودجه کمتری بتوان آنها را ســاخت، اولویت دارند 
تا شــانس برگشــت هزینه هم بیشــتر باشــد. در حال حاضرساخت فیلم 

»بلوط« که با شرایط بسیار سختی هم همراه بود تمام شده است.«
حبیب الله صحرانورد تهیه کننده قدیمی ســینما هم که 20 آذرماه 
دچــار ســکته مغــزی شــد و مدتــی در کمــای مصنوعــی مانــد، صبح 
دیروز از دنیا رفت. صحرانورد از ســال 6۹ وارد ســینما شــد و کار خود 
را با فیلم دفاع مقدســی »عشــق من شــهر من« شــروع کرد. او تاش 
خود را بر ساخت فیلم هایی که کارگردان های اول دارند متمرکز کرد، 
چــرا که هدف اصلی اش فراهم کردن بســتری بــرای ورود جوان ها به 
ســینما بود و در همین مسیر تهیه کنندگی فیلم های »ضربه طوفان«، 
»توطئــه«، »تنهــا«، »یــک روز، یــک زندگــی، یــک مــرد«، »میم مثل 
معلــم«، »هشــتمین روز«، »بی خوابی« و چند فیلــم کوتاه را برعهده 
گرفــت. حبیب الله صحرانــورد ســال های اخیر درصــدد تهیه کنندگی 

پروژه ای با نام »ریما« به کارگردانی علیرضا اکبرپور بود.


